
1/16

18. října 2023

Návrhem na zrušení práva veta v EU se český prezident
dopustil vlastizrady i vůči Slovensku
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Milí posluchači, vítejte u pořadu Právě teď. Od mikrofonu vás zdraví
Martina Kociánová, ze zákulisí Ladislav Henek. Dva bývalí
spolustraníci, sociální demokraté Robert Fico a Peter Pellegrini, kteří
se rozešli do dvou stran, se nyní po volbách opět spojili a společně se
Slovenskou národní stranou sestavují vládu. Stalo se tak až po
nebývale emoční předvolební kampani plné vzájemného obviňování
lídrů ze zločinů, zrady Slovenska, a tak dále. Silnými výrazy se před
volbami opravdu nešetřilo. Co bude dál? Odkloní se Slovensko od
politiky Evropské unie nebo dokonce NATO? Jak můžeme číst a slyšet
z některých médií, a to i západních. Především na to se budu ptát
analytika, doktora Jána Baránka, který byl mnohokrát v médiích
nejcitovanějším politickým analytikem na Slovensku. Zaměřuje se
především na civilizační hrozby, ale také se věnuje analýzám situace
na Slovensku a v Evropě. Zaměřuje se zejména na témata, jako
korupce, stát a jeho role. Jane, jsem moc ráda, že se slyšíme. Vítej.

Ján Baránek: Dobrý den tobě i ostatním posluchačům v Čechách i na
Slovensku. Poslouchají vás i na Slovensku. Takže všem přeji dobrý
den.

Martina: Tak to jsem dvakrát tak ráda, že nás posloucháte i na
Slovensku. A jdeme na to. Sledujeme to už několik dní, jak se zpívá
v jedné písni: „Jedni křičí hanba, hanba. Druzí křičí sláva, sláva!“ Jedni
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jsou z vlády, která by měla Slovensko řídit, nadšení, druzí zděšení.
Jaká je podle tebe tato vládní trojkoalice zprávou pro Slovensko? Jak
to vnímáš ty? Dobrá? Špatná?

Ján Baránek: No, musím to nejdříve rozdělit na dvě části. Na tu
politickou, a na tu socio-ekonomicko-kulturní. Začnu tou druhou.
Z pohledu, že já jsem přivítal, že nevyhrálo Progresívné Slovensko.
Nebo jen tak stručně řeknu, co by nás čekalo v případě vítězství
Progresívného Slovenska: Přesně by nás čekala genderologie, LGBT
agenda, sexualizace dětí na základních školách, manželství
homosexuálů, adopce homosexuály. Toto je taková celá ani ne
liberální, ale kulturně-marxistická agenda těch dvou probuzených, plus
do toho silně ekonomický faktor, a to je Green Deal. Jednoduše Green
Deal je to, co my akutně musíme zastavit. No, a právě progresivistická
vláda je… nebo by to aspoň podporovala. My zkrátka musíme zastavit
úpadek průmyslu, který s Green Dealem přichází. My si musíme říci,
v čem je hoax a celá argumentace s CO2. Nebo my bychom po dobu
té vlády museli platit uhlíkovou daň z domů. Takhle, je v případě, když
bude nastavený Green Deal. Ano, když bude platný do toho 2030.
Platit uhlíkovou daň z domů, když se bude topit dřevem, plynem, a tak
dále. Vidíme, že se to už nyní děje v Německu. Takže toto je úkol pro
novou vládu, která tedy nastoupí, aby jednoduše vytvořila, anebo
snažila se vytvořit nějakou koalici proti Green Dealu minimálně
v oblasti V4. Tam nám chybí jen jít do toho, protože Češi a Maďaři…
Pardon: Poláci a Maďaři mají zhruba stejný, kompatibilní názor.

Návrhem na zrušení práva veta v EU se český prezident dopustil zrady i vůči
Slovensku

Martina: Promiň, že tě teď přeruším. Můžu na vteřinku jenom? Protože
to všechno, co ty jsi vyjmenoval, co by se na Slovensku dělo, kdyby
zvítězili progresivisté, takto jsi v podstatě pojmenoval agendu Evropské
unie. Takže samozřejmě může nová koalice nějakým způsobem brzdit
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patami, může se domoci určitých ústupků, ale zkrátka pokud bude
Slovensko v Evropské unii, tak si nemyslím, že by byla možná jiná
politika nějakým zásadním způsobem.

Ján Baránek: Podívej se, ano, máš pravdu. Je to politika Evropské
unie hlavně toho komunisty Timmermanse, ale oproti tomu si dovolím
tvrdit, že jsme schopni vytvořit opozici, vyvolat odpor proti těmto
nesmyslům a následně reformovat minimálně… Reformovat ne, ale
zrušit tuto šílenost, kterou nazvali Green Deal. A tady si dovolím tvrdit,
že nejsme odsouzeni na úplný neúspěch. Není to dopředu prohraná
bitva. A i když se o tom bavíme, tak jsme si vědomi, že se bavíme
o celé Evropě. O celé Evropské unii. A Slovensko je takovým malým
trpaslíkem. Má jen 15 poslanců. Ale ještě nám stále nezrušili například
právo veta. Já jsem byl šokovaný z vašeho prezidenta, který se
vyjádřil, že to právo veta bychom měli odevzdat. Vzdát se ho.

Martina: Nebyl jsi sám, kdo byl šokován.

Ján Baránek: To byla pro mě doslova vlastizrada. A zprostředkovaně
vlastizrada i na Slovensku. Vždyť jsme měli společný stát, ale i za to,
že jsme velmi silně provázaní. A teď si on dovolil zasahovat do našeho
dění před volbami. No, tak já si dovolím v klidu říct, že když se cítí tak
spojený se Slovenskem, tak jeho vyjádření je částečně vlastizrada
směrem ke Slovensku. No, a já si umím představit, že není odsouzený
na neúspěch, jak jsem říkal, protože když si vezmeš, že automobilky
vědí… Například málokdo ví, že Volkswagen ještě stále zaměstnává
2000 vývojářů na spalovací motory. Ale když oni po té aféře Dieselgate
bohužel mají takový velký pocit viny, jako kdyby byli v čele nesmyslné
elektromobility, ale ty vývojáře si nechávají asi jako všechny
automobilky. A říkám to proto, že my vyrábíme nejvíce automobilů na
světě na milión obyvatel – Slovensko. Takže automobilový průmysl je
pro nás úplně bazální záležitostí. A pokud by se to mělo takto radikálně
měnit, tak já si opravdu neumím představit, co by to s lidmi udělalo,
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protože my si nemůžeme představovat, že Slovensko by na tom bylo
tak, že automobilky, které vyrábí automobily na spalovací motory, by se
jen přeměnily na elektromobily. Ono to tak není. To je smrt pro celou
Evropu a pro evropské automobilky. Protože dnes jsou Číňané schopni
vyrábět velmi kvalitní auta, ale upozorňuji i elektromobily, které jsou
konstrukčně jednodušší. A ještě když je čínská vláda dotuje, tak to
zlikviduje trh v Evropské unii.

Libtardi a socialisti jsou tak nesmírně hloupí, že Fica nahnali do náruče
Orbánovi, i přes historickou zátěž, kterou Slovensko s Maďarskem má

Martina: Jane, ty jsi před chvílí řekl, že si umíš představit, že dokážete
vytvořit s novou vládní trojkoalicí jakousi opozici. Já bych to spíš
nazvala „protiváhou“. A tak se ptám: Opustí tedy Slovensko západní
směr vývoje? Postaví se proti Evropské unii, a potažmo třeba
i Severoatlantické alianci?

Ján Baránek: Tak když se mě na toto ptáš na rovinu, tak i já musím na
rovinu odpovědět, že Robert Fico byl sice vícenásobným premiérem,
ale nikdy nebyl reformátorem. Jeho vlády nebyly reformátorské. Takže
z toho mám trochu obavu. Já si ještě dobře pamatuji, když on se hlásil
do jádra a hledal cestu po vzoru Tonnyho Blaira. Takže tady mám
trochu obavu, ale každému je třeba dát ještě šanci. Ty jeho předvolební
vyjádření byly, jaké byly. A já jsem striktně z nich vycházel. Jestli bude
doopravdy ochotný se tímto způsobem otevřeně postavit Evropské unii,
je otázka. Ale řeknu ti takovou jednu zajímavost. Jak jsou oni hloupí.
Jak jsou tito libtardi a socialisti, a tito všelijací, ani nevím, jak je nazvat,
jak jsou nesmírně hloupí. Nechci ani mluvit. Od Kissingera všichni
američtí prezidenti, a všechny americké vlády, věděli, že nesmí dovolit
spojení – úzké spojení Číny a Ruska. A tak, jak pojali konflikt na
Ukrajině, nahnali Rusko přímo do náruče Číny. To je první hloupost.
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No, a takovou menší hloupost v evropském měřítku udělali se
Slovenskem. Že oni v podstatě nahnali Fica do náruče Orbána. A teď
ještě ten poslední akt, který úplně nesmírně hloupí udělali, že
pozastavili členství Smeru v PES a pozastavili přístupové jednání
s Hlasem. No, co udělali? I my jsme měli národ. Ale měli bychom mít
svou hrdost, a snad ještě nějakou tu hrdost máme, a suverénní premiér
Slovenska, který je tam z vůle občanů, když má být stále suverénní
a autonomní, musí na to nějak reagovat. A jak jinak se na to dá
reagovat, než spoluprací s Polskem a Maďarskem?

Martina: Ano. On to označil Robert Fico, že je to opravdu překrásné
a demokratické. Buď budeme říkat to, co žádají Spojení státy americké,
nebo nás vyloučí.

Ján Baránek: No, a oni nás tlačí k tomu ještě užšímu spojenectví
s Maďarskem, kde na rozdíl od Polska, máme velmi dlouho společnou
historii. A zase: Robert Fico nikdy nebyl premiér, který by nějak miloval
Maďary a Orbána. No, ale tak jak v případě Ruska, že je nahnali
k Číně, tak i v případě Slovenska to udělali přesně tak, že posilnili
Orbána o Slovensko, o premiéra Fica, tak zkrátka vytvořili situaci, kdy
nám vlastně ani nic jiného nezbývá. My potřebujeme neustále
spojence. Jsme příliš malá země, abychom hráli sólo.

Euronesmysly vyvolávají stále větší odpor, a pokud Brusel nepřestane
prosazovat Green Deal a federalizaci, tak se EU rozpadne sama

Martina: Dobře. Ty jsi řekl několik informací. To, že Robert Fico není
zrovna reformátor. Na druhou stranu jsi hovořil o tom, že je třeba
zreformovat Evropskou unii, pokud tam zůstaneme. Nebo aspoň jsi to
naznačil. Jeden ze součástí trojkoalice, Pellegrini, zdůraznil, ale že
pokud by nová vláda chtěla měnit zahraničně politickou orientaci
Slovenska, tak Hlas koalici opustí. Tak to jsou vlastně tři želízka v ohni,
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tři různé názory, tři různé směry. Kudy z toho tedy cesta ven? Vidíš
spíše cestu k té snaze reformovat Evropskou unii, anebo k tomu, že
se… že bude Slovensko hledat, kde nechal tesař díru?

Ján Baránek: No, já vidím cestu pro Slovensko. Tu snahu o reformu,
protože jak jsem říkal, v tom bychom nebyli sami. A to, že Pellegrini
říkal to, co jsi citovala nebo interpretovala, tak to je v pořádku. Však
nikdo netvrdí, zatím, že my máme vystoupit z EU. To by byla změna
v nasměrování. Ale to teď neřešíme. Ani Fico to neříkal. Fico před
volbami potvrdil, že jednoduše to zahraničně politické směřování se
nezmění. To ale neznamená, že nebudeme hájit zájmy slovenských
občanů a slovenských zaměstnanců, i například v těch slovenských
automobilkách, průmyslu a tak dál. Ale to se všechno dá.

Příští rok, jak jsem už připomínal, budou volby do Evropského
parlamentu, a možná i tam se něco změní, protože tam se řeší ty
nesmysly, jako Green Deal, o tom tvrdém etatismu, který z Bruselu jde,
je to možná oxymóron, ale je to tvrdý etatismus vůči členským zemím.
Jako snahy o federalizaci Evropské unie – to už je samo o sobě
nesmyslné – narážejí na odpor nejen na Slovensku, ale stejně naráží
na odpor ve Švédsku, Finsku, Německu, Itálii. Takže v tomto směru
nemusíme být sami. A tady v zásadě jde pouze o to, aby se lidé
přestali bát. Aby se ti představitelé firem jako je Volkswagen, velké
automobilky, přestaly chovat politicky korektně, protože oni se bojí
těchto aktivistů. Ony ty informace zevnitř vycházejí, že oni vědí, že je to
nesmysl. I z Volkswagenu, jen působí dlouhodobý efekt aféry
Dieselgate, tak se v tomto směru bojí jakýmkoliv hlasitějším způsobem
komunikovat. Ale čím více se to bude blížit, tak tím více je jasné, že
Green Deal je proti termodynamickým vědám, že je to zkrátka celé
nesmysl.
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Martina: Když si vzpomenu na ne až tak dávnou historii, tak vlastně
v Pražském jaru šlo mimo jiné o to, že se Dubček snažil reformovat
socialismus. Nějak to úplně nedopadlo, ať už principiálně, anebo
zásahy zvenčí. Tak já se ptám, jestli si myslíš, že je Evropská unie
reformovatelná? A jakým způsobem? Společným tlakem Slovenska,
Polska, Maďarska, Česka? V4?

Ján Baránek: No, celá Unie, já se obávám, že reformovatelná není.
Protože to je… i když všichni jsme křesťanská kultura, ale to jsou velmi
odlišné kultury. Co my máme společné s Holanďany? A ty holandské
zájmy jsou někdy úplně jinde. Už jen to, jak máme nastavené
podmínky, aby se ta EU nerozpadla, ale možná rozdělila na nějaké
celky, autonomnější, jak jsem říkal v případě V4. Možná ten pojem je
určitě známý všude. Na dvoukolejnou Evropskou unii, ale ne s tím, že
ta jedna kolej bude chudá kolej. Ale ta jedna kolej ať si jde svou cestou,
co se těchto věcí týče. Toto se samozřejmě předpokládá, aby oni
přestali prosazovat i zákaz spalovacích motorů od roku 35 a podobné
nesmysly, uhlíkové daně z dřeva, domů, plynu. A podobných nesmyslů.
Aby tam byl zdravý rozum. Když se to neudělá, tak já mám opravdu
vážnou obavu, že snahou o záchranu ekonomik se Evropská unie
začne rozpadat sama. Protože jde proti zákonům přírody a ekonomiky.

Existenci NATO rozhodnou prezidentské volby v Americe, ale zastavení
zbrojních dodávek Ukrajině je pro Fica nejlaciněji splnitelný volební slib

Martina: A já teď odhlédnu trošku od Evropské unie, která mnohé své
zákony nadřazuje fyzikálním zákonům, ale přestože se, řekněme,
Slovensko, nová vláda Slovenska, nová trojkoalice postaví Evropské
unii alespoň v některých věcech, tak jak vidíš další kroky směrem
k Severoatlantické alianci?

Ján Baránek: Tam určitě nebudeme dělat žádné krok,y momentálně
určitě ne, protože si uvědomuji, možná si to i naši politici uvědomují, až
budou přebírat moc. A když si to neuvědomí, tak já jim to určitě
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připomenu, a nejen já. My musíme počkat na výsledky voleb v příštím
roce v USA. Teď mluvím o prezidentských volbách. A když by se tedy
dostal k moci Donald Trump a naplnil to, co on hlásá, že USA vystoupí
z NATO, no tak se problém vyřeší sám. A tak se ten problém vyřeší
sám…

Martina: Jak se vyřeší sám? Tím, že by to pro nás najednou nemělo
cenu, nebo protože bychom dostali příkaz?

Ján Baránek: No, NATO bez USA nemá smysl. Vždyť USA je hlavní
hegemon, a tím, kdo v podstatě diktuje podmínky v NATO. Alianci
nevymysleli v Bruselu. Tu vymysleli někde v Pentagonu nebo ve
Washingtonu. Takže by to úplně ztratilo smysl, protože Evropa není
schopná stále chránit se sama v případě nějakého velkého konfliktu.
Jen si vezmi armádu Velké Británie, to je pouze atrapa té armády, která
ještě byla schopná vzít si zpět Malvíny. To bal 80. léta minulého století
– jen pro posluchače – za vlády Margaret Thatcherové. Takže my dnes
nejsme schopni si zabezpečit obranu Evropské unie jako takové.
A spoléhat se na Turecko? Které má nejsilnější armádu v NATO? No to
snad ani ve snu. To by byl konec NATO. Musela by se vytvářet nová
bezpečnostní architektura.

A zase ti řeknu, proč si USA vytváří bilaterální dohody s jednotlivými
zeměmi NATO. I s Českou republikou i se Slovenskem. Vždyť máme
NATO. To nemá logiku. Jedinou logiku to má, že oni počítají s tím, že
NATO zanikne. Takže říkám: Rok není zase tak dlouhá doba, abychom
nevydrželi. Protože ty volby mají být v listopadu příštího roku, tak hned
budeme v podstatě velmi rychle vědět, jak dál, a v případě, že vyhrají
demokraté a budou dále to NATO posilňovat a snažit se rozšiřovat, tak
jsme doopravdy postaveni před obrovské výzvy, a to opravdu
nezávidím vládám, jako jsou Maďarsko. Jako je na Slovensku. Polsko
je třeba z toho vyloučit, protože Poláci v tomto směru mají úplně jiný
názor, i v rámci V4, bohužel.
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Martina: Velkým želízkem v ohni bylo to, zda nová vláda bude
pokračovat v poměrně masivní podpoře Ukrajiny. Jak to vidíš v tuto
chvíli? Skutečně myslíš, že splní to, co naznačovali anebo i otevřeně
říkali, že podporu Ukrajiny, co se týká dodávek zbraní, stopnou?

Ján Baránek: No, jisté jsou věci, když jsou. Ale v tomto případě si
dovolím tvrdit, že splní. Byl to jeden z hlavních takových bonmotů
předvolebních, Ficových, a nejenom Ficových, do jisté míry i Hlasu.
A všechny zmínky, které v tomto směru přeběhly na Slovensku, byly tak
žalostné pro ty, kteří chtějí podporovat vojensky Ukrajinu, že Evropa
nad nimi hořce plakala, nad těmi Slováky v tomto směru. Takže tady
Fico doopravdy může získat, když ten předvolební slib splní. A je to
jeden z nejlehčích splnitelných slibů pro Fica, protože ho to nic nestojí.
Stojí ho to jen jeden podpis. Obrazně řečeno. A může se pohybovat po
Slovensku a vítězně mávat: „Splnil jsem jeden z nejdůležitějších
předvolebních slibů“. Protože ty těžší, ty druhé ekonomické se mu
budou tedy plnit o mnoho hůř. Takže toto je příležitost, kterou si, a já
jsem přesvědčený o tom, kterou si Fico nenechá ujít. A tak, jak se
doteď, a tady je třeba ho po právu chválit, že se v roce 2015 postavil
proti imigračním plánům EU, a imigranti tehdy na Slovensku nebyli, no
tak se postaví i proti tomuto. Tak není ani třeba čekat nějakou ostrou
reakci od velmocí. Tedy velkých zemí, protože ta pomoc, která jde ze
Slovenska, je opravdu minimální. Vždyť jsem malá země, kde jde
v zásadě pouze o to, že to působí jako symbol neposlušnosti. Nebo se
přidáme k Maďarsku. No, to je to, o čem jsem mluvil. Oni nahnali Fica
do náruče Orbána. No, takto on získá posilu. Fico popularitu, a trošku
možná i tak jim nedáme facku, ale takový štulec těmto marxistům, kteří
chtějí tento konflikt eskalovat. Hlavně ve Washingtonu.

Katastrofa, jen tak se dají popsat pokusy českých politiků a médií
o vměšování do slovenských voleb, a jejich reakce na výsledky
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Martina: Ty říkáš, že se Slovensko přibližuje k Maďarsku. Několikrát jsi
hovořil o tom, že ve spoustě věcí počítá Slovensko také s Polskem.
Počítá také s Českem? Co se týče společných kroků V4? Ať už vůči
některým nařízením Evropské unie, anebo jak se vlastně teď díváte
k nám, jako ke svému sousedovi, případnému partnerovi?

Ján Baránek: No, určitě s V4 nikdo příčetný na Slovensku počítat
nemůže, takže to nebude ta čtyřka. Že tam bude i Česká republika,
protože já nevím, koho si mám vzít. Pavla? Fialu? To je absolutně
nekompatibilní. Absolutně nekompatibilní. My se možná můžeme
spoléhat na nejbližší parlamentní volby, které budou v České republice,
buď předčasné anebo v řádném termínu. Ale určitě se v tomto nedá
počítat s Českou republikou. Už jen, když se podívám, jak reagují čeští
politici a česká média na výsledky voleb na Slovensku, to je jedna
katastrofa. Toto jsem ještě nikdy opravdu nezažil, aby ty reakce,
a hlavně tedy to, co se týče obou našich zemí, byly tak až animózní,
jak to předvádí česká média, hlavně mainstreamová. Tedy ne hlavně,
ale mainstreamová, česká média a čeští politici. To já jsem v úžasu. Já
se dívám na to a mě napadá klasická myšlenka, jestli oni opravdu
nechtějí ty vztahy rozbít, které jsou na vynikající úrovni. Rodiny máme
tam. Však i já mám rodinu v Praze. Já nechápu, proč to vlastně dělají.

Martina: Je pravda, že vyjádření některých českých politiků v průběhu
slovenské volební kampaně byla, řekněme, méně diplomatická,
v některých případech až neurvalá k tomu, jaké budou budoucí vztahy
česko–slovenské poté, co by vyhrál volby Robert Fico. Stalo se…
Řekni mi: Zhorší se po třiceti letech česko–slovenské vztahy? Máme
nakročeno?

Ján Baránek: Zase je to jen o tom, že já jsem nezaregistroval ze
Slovenské strany nějaké prvotní útoky. Když jsme byli malí chlapci, tak
jsme si řekli, kdo začal. Ale v tomto případě mohu doopravdy s čistým
svědomím říci, že my jsme nezačali. Přece to byl český prezident
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Pavel, který začal. Já nemíchám do toho Klause, který ještě před
volbami vyjádřil podporu. Klaus je emeritní prezident, on je pán
v důchodu, který si spravuje svůj institut, dává rozhovory a tak dále. On
není aktivní politik. Ale s aktivní politikou začal Pavel s tím
bezprecedentním zasahováním do předvolební kampaně na
Slovensku.

No, až potom přijel Babiš, který je rodilý Bratislavan, tak se postavil
v Bratislavě na hrad a nahrával tam to video, to zase podpořil Fica. Ale
toto je jednoduše absolutní precedent, aby hlava státu zasahovala
takovým způsobem do předvolební kampaně suverénní země. A ještě
k tomu, že měli kdysi společný stát. Toto tu ještě nebylo. No, takže my
jsme nevyprovokovali tuto eskalaci zlých vztahů, a ona pokračuje.
A ona pokračuje.

Martina: Když si chci trošku rýpnout, tak vaše paní prezidentka
v zákulisí schovaná pro případ, že by volby prezidentské vyhrál Andrej
Babiš, tak by tiše prchla na Slovensko. A v případě, že vyhraje Petr
Pavel, tak vběhla na jeviště. Myslím si, že když už bychom se
dohadovali, kdo si začal, tak …

Ján Baránek: No to také… Ale musím objektivně říct: Naše paní
prezidentka, v mém hlubokém přesvědčení, že se tam ocitla úplným
omylem. Ale nemyslím v Čechách, ale na tom prezidentském postu.
Ona před těmi volbami nezasahovala, nemluvila tak nahlas, jako třeba:
„Pozor na Babiše, nebo všechno spadne do černé díry.“ Nebo já nevím
co… Ona byla sice v zákulisí připravená, a tak se to podařilo, Pavel
vyhrál. No, tak vyběhla z toho zákulisí a slavila společně s Pavlem. Ale
to není zasahování. Pozor. To není zasahování. Ale ani tímto
nezhoršila slovensko–české vztahy.

Nová slovenská vláda má křehkou většinu i vzhledem k tomu, že na
Slovensku žádná koalice nedovládla s tolika poslanci, s kolika začala
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Martina: Vím, co máš na mysli, a situace před volbami je vždy velmi
citlivá a až křehká. Pojďme se podívat na důležitá rozhodnutí, která
bude muset nová vláda udělat. Ty sám jsi o nich hovořil. Je jich
skutečně pěkných pár a některá budou představovat razantní kroky
směrem k dosavadní politice, k Evropské unii, a tak dále. Má na to sílu
ve slovenském parlamentu tato vláda? Je dostatečně stabilní, aby také
mimo jiné ustála tlaky médií, a potažmo pochopitelný tlak z Evropské
unie a tlak z neziskových organizací?

Ján Baránek: Teď jsi otevřela asi tu nejdůležitější otázku, která se týká
celé budoucí vlády. Když i já jsem už několikrát zapochyboval. Tak jen
pro informovanost českého posluchače: Slovenský parlament má jednu
komoru a 150 poslanců. Kvalifikovaná většina má 76 na to, aby vláda
dostala důvěru. Potřebuje tedy kvalifikovanou většinu 76 poslanců.
Tato koalice jich má 79. Takže už z jednoduché aritmetiky vidíme, že je
to velice těsné, protože doopravdy stačí 4, 5 poslanců – a vláda končí.
A další poznatek musím říci: Ani jedna koalice na Slovensku od roku 93
neskončila s tolika poslanci, jako když začala. Ani jedna. Takže, když
vycházím z té prosté statistiky a z toho, že jsou to procesy dynamické,
a nedají se moc ovládnout ani předpovědět, tak mám obavu o stabilitu
té vlády.

A v takových drsnějších, nazvu to tak lidově, drsnějších rozhodnutích,
jako například „mimovládky“ – já jsem hluboce přesvědčený o tom, že
„mimovládky,“ které tady zasahují do politiky, které zasahují do toho
kulturního směrování země, které tady drze prosazují agendu LGBT
a chodí po školách, které tu vydávají zvrácené knihy všemožné, že je
potřeba s nimi okamžitě udělat pořádek. A nevím, jak se v tomto směru
zachová strana Hlas. Protože SMER a SNS jsou jasné. Tam není
o čem pochybovat. Mám strach o hlasování strany Hlas, protože je to
taková soft odrůda Ficova SMERu. Dnes je Hlas o mnoho více
oportunistickou stranou než SMER.
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To vlastně dokazují i rokování, kdy se o přízeň hlasů ucházelo
i Progresívné Slovensko. To byl jasný signál, že Hlas je liberálnější
o mnoho více než SMER. Protože kdyby to tak nebylo, tak to
Progresívné Slovensko ani nenapadne zkoušet začínat jednání
s Hlasom. Ale začali proto, protože je tam o mnoho větší příbuznost,
než směrem ke straně SMER anebo SNS. A tady vidím obrovský
potenciál problémů až konfliktů při těchto těžkých tématech, které já
sám považuji za velice důležité. A abychom my tady nastolili nějaký
prostor, kde se dá klidněji existovat. Buď musíme doopravdy, a já to
řeknu tvrdě, „upravit mimovládky“ a média. To se zkrátka jinak udělat
nedá. My přece nemůžeme mít média, která prosazují jednostranně
ideologii, která tady lhala v době covidu. Vysloveně lhaly během
covidu. Na objednávku lhaly.

Ficova vláda musí mít odvahu postavit se nevládním organizacím
a propagandistickým médiím, jak se to podařilo v Maďarsku a Polsku

Martina: Ano, to je ten rozvrat zevnitř. A nelze všechno pak svádět na
Evropskou unii. Ano.

Ján Baránek: No, ale jako každá příčetná vláda to musí zastavit.
Vždyť přeci nemůžeme mít tady média, která tady – já se znovu k tomu
vrátím, nezlob se – která tu lhala, která udělala z nejlepších
slovenských lékařů a odborníků hoaxery. To přeci není možné.
A z úplných medicínských nul vytvořila odborníky. A ještě si dovolí
tvrdit, že oni jsou ti arbitři, kteří mají na to právo. Nějaká novinářka,
která zrovna skončila žurnalistiku. Vždyť i to se ukázalo v americkém
Kongresu při vyšetřování Pfizeru, přesně tyto otázky tam byly
nastoleny.

Martina: Ano, ano.

Ján Baránek: A s tímto musíme udělat pořádek, mít na to odvahu.
Protože je jasné, že oni se budou bránit zuby nehty. Média
a i „samovládky“. A my musíme tu odvahu mít. A proto jsem vzpomněl
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toho Orbána i PiS, Právo a spravedlnost Kaczynského, protože oni tu
odvahu našli – Poláci i Maďaři. A ještě jedna výhoda tam je: My
nemusíme vymýšlet kolečko, protože se to podařilo v Polsku,
a podařilo se to v Maďarsku. Tak stačí, nemluvím o kopírování, ale
stačí se možná podívat na ta řešení, která byla v Polsku a v Maďarsku.
Nemluvím o cenzuře – pozor! Já nemluvím o cenzuře, ale já mluvím
o eliminaci těchto neomarxistických, silných neomarxistických vlivů,
které jsou jednostranné. Ta druhá strana absolutně nedostává prostor.

Martina: Rozumím, Jáne Baránku. Děkuji za rozhovor. Děkuji za toto
krátké zhodnocení. Uvidíme, jak se bude nové vládě dařit. Zda bude
mít odvahu a zda bude mít podporu. Uvidíme také, jak se budou vyvíjet
naše společné česko – slovenské vztahy. Pokud ale říkáš, že na
Slovensku poslouchají lidé také Rádio Universum, tak je stále alespoň
pro normální lidi naděje, že spolu budeme mluvit. Budeme si
naslouchat a že se domluvíme. Díky za …

Ján Baránek: A ještě jednu…

Martina: Ano…

Ján Baránek: No dobře. Mohu? Bude zajímavé sledovat, kam pojede
na první návštěvu nový premiér. Slovenský.

Martina: Tak tvůj tip?

Ján Baránek: To bude velice zajímavé.

Martina: Tvůj tip?

Ján Baránek: To se mě už ptal tvůj kolega pan Henek. Dal jsem 10:9,
že do Maďarska. Ale bylo by logické – normální je, že jede do Prahy,
ale nevím. Po tom, co se děje, dělo a děje v Čechách směrem k nové
koalici, asi bych já na jeho místě vyslal takový ne škodlivý, ale velmi
výrazný signál, jako že jste překročili všechny hranice.
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Martina: Jáne Baránku, promiň, ale na vysílání signálů my máme
v Česku už monopol. Jáne, moc ti děkuji a vzpomenu si na tebe podle
toho, kam váš premiér zavítá na první cestu. Tak ať tam, či tam, budu
na tebe myslet. A my zůstáváme ve spojení. Děkuji ti moc.

Ján Baránek: Děkuji. Na slyšenou a dobrý den všem.

Martina: Zdravím na Slovensko. Ján Baránek.
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